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Emitent: SECRETARUL GENERAL AL MUNICIPIULUI ROMAN 

Nr. 92373 din 12.12.2023 

 

 

PROCES – VERBAL 
Încheiat la şedinţa de îndată 

a Consiliului Local Roman din 12.12.2023; 

 

Şedinţa a fost convocată, prin dispoziţia Primarului nr. 1279 din 

11.12.2023 

Şedinţa se desfăşoară la sediul Municipiului Roman, în sala „Unirii”, 

Piaţa Roman Vodă, nr. 1, începând cu ora 15. 
 

La apelul nominal efectuat de către Secretarul general al municipiului 

Roman se constată şi se înregistrează prezenţa a 16 consilieri prezenti la pct.1si 

2 si 18 consilieri prezenti la pct.3 si 4, din care 5 consilieri prezenti on-line, 

lipsind motivat dnii consilieri: George-Dragoș Barcă, dnul Bogdan Roman, si 

Dragos-Viorel Morosanu . 

Dnul secretar Gheorghe Carnariu il informează pe dnul preşedinte Adrian 

Alin Tanase cu privire la cvorumul și la majoritatea necesară pentru adoptarea 

fiecărei hotărâri. Astfel, pentru:  

❖ punctul 2 – majoritate absoluta –  11 voturi 

❖ punctul 3 – majoritate absoluta –  11 voturi 

❖ punctul 4 – majoritate absoluta –  11 voturi 
 

 

Se supune spre aprobare ordinea de zi, aceasta fiind aprobată în unanimitate  

de voturi, după cum urmează: 

 

1. Proces – verbal încheiat la şedinţa de îndată a Consiliului Local 

Roman din 28.11.2023; 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea rectificări bugetului local pe anul 

2023 - iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C2 

și C5; 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici 

pentru urmatoarele obiective de investiții : „ Înlocuire rețea apă 

strada Mihai Eminescu”, „Reabilitare stația de pompare ape uzate 

nr.1, sens giratoriu Favorit ”, „Reabilitare stația de pompare ape 

uzate nr.3, strada Petru Rareș” și „Reabilitare stația de pompare ape 
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uzate nr.4, Ștrand municipal ” - Primarul Municipiului Roman – C2, C3 

și C5 

4. Proiect de hotărâre privind modificarea și completarea H.C.L. nr. 128 

din 26.06.2020 privind aprobarea contractării unei/unor finanțări 

rambursabile externe/interne în baza garanțiilor proprii, în valoare 

de până la 8.500.000 euro, sau echivalentul în lei cu modificările și 

completările ulterioare(H.C.L. nr. 77/2022, H.C.L. nr. 291/2022 și 

H.C.L. nr. 157/2023)- iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul 

Municipiului Roman – C2 și C5; 

 

La punctul 1) de pe ordinea de zi – Proces – verbal încheiat la şedinţa 

de îndată a Consiliului Local Roman din 28.11.2023 a fost aprobat cu 16 

voturi ”pentru” – unanimitate. 

 

La punctul 2) de pe ordinea de zi aprobarea bugetului local pe anul 

2023 - avizul comisiei pentru buget finante a fost favorabil 

 Avizul comisiei juridice a fost favorabil. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 16 voturi 

”pentru” – unanimitate. 

  

 La punctul 3) de pe ordinea de zi aprobarea aprobarea indicatorilor 

tehnico-economici pentru urmatoarele obiective de investiții : „ Înlocuire 

rețea apă strada Mihai Eminescu”, „Reabilitare stația de pompare ape 

uzate nr.1, sens giratoriu Favorit ”, „Reabilitare stația de pompare ape 

uzate nr.3, strada Petru Rareș” și „Reabilitare stația de pompare ape uzate 

nr.4, Ștrand municipal ” – avizul comisiei pentru urbanism si administrarea 

teritoriului a fost favorabil.  

 Avizul comisiei pentru buget finante a fost favorabil 

 Avizul comisiei juridice a fost favorabil. 

    Domnul consilier George Alexandru Bălan afirmă că se opreste din a 

rosti cuvinte mari dar totusi trebuie marcat momentul când astazi in consiliul 

local se votează investiții în rețeaua de apă si canal la nivelul municipiului 

Roman.  ”Dupa 3 ani de mandat ne bucuram sa vedem ca au aparut investitii la 

reteaua de apa si canal si dorim ca si pe bugetul de anul viitor să apară astfel de 

investitii segment care in acest moment este deficitar rau”. 

 Domnul primar Leonard Achiriloaei tine să facă o precizare la acest 

proiect de hotărare intrucât aceste aprobari din acest proiect le vom regasi in 

lista din proiectul următor. ”Am putut face aceste promovări datorită faptului ca 

am primit in acest moment devizele pentru obiectivele de investitii in 

infrastructura de apă. Cum se va vedea in proiectul următor, lista a suferit o 

modificare, având in vedere că partea de rețele dintr-un proiect final a fost 

redistribuită in obiectivele de investiții tocmai pentru a putea asigura finanțarea 

din împrumutul aprobat anterior. Cele două proiecte se află in strânsă legatură”. 

 Domnul presedinte de ședintă Adrian Alin Tănase face precizarea ca au 

mai intrat in on-line doi colegi consilieri, domnul Stefan Ionut Gârbea si 

Domnul Radu Cătălin Curpăn iar la acest proiect prezenta va fi de 18 consilieri. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 18 voturi 

”pentru” – unanimitate. 
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      La punctul 4) de pe ordinea de zi- modificarea și completarea H.C.L. nr. 

128 din 26.06.2020 privind aprobarea contractării unei/unor finanțări 

rambursabile externe/interne în baza garanțiilor proprii, în valoare de până 

la 8.500.000 euro, sau echivalentul în lei cu modificările și completările 

ulterioare(H.C.L. nr. 77/2022, H.C.L. nr. 291/2022 și H.C.L. nr. 157/2023)   

-avizul comisiei pentru buget finante a fost favorabil 

 Avizul comisiei juridice a fost favorabil. 

 Domnul viceprimar Radu Constantin Samson precizează că a constatat că 

pe listă se regăseste si reabilitarea rețelei de apă pe strada Mihai Eminescu ceea 

ce este un lucru bun. ”Era si pe lista operatorului de anul acesta. Poate anul 

viitor avem mai mult noroc si reușim noi să facem investiția. Țin să precizez că 

investitia in tronsonul Mihai Eminescu intre Tudor Vladimirescu si Bulevardul 

Republicii e o picătură intr-un pahar, nu o picătura intr-un ocean. Am depus la 

registratura un raport pe care il intocmesc pentru domnul primar, in care propun 

și niste obiective pentru 2024, investiții in rețele. Avem mai multe puncte si 

poate le regăsim la lista de investitii de la buget sau poate suplimentăm lista 

printr-o hotărâre viitoare, listă pentru sume aprobate din credit si includem si 

următoarele: inlocuirea conductei de distributie intre străzile Bogdan Dragoș si 

Bulevardul Republicii, e o conducta lungă dar e o zonă in care au avut loc cel 

putin 10 avarii, inlocuirea conductei de distribuție pe strada Dobrogeanu Gherea 

intre străzile Tineretului si Roman Musat, inlocuirea celor două condunte de 

distribuție pe strada Ion Ionescu de la Brad, tronsonul intre Sucedava si Aprodu 

Arbore si Pietonal Stefan cel Mare si inlocuirea lor cu una noua si mai sunt alte 

lucrări mai mici care ar trebui făcute. La aceste lucrări vă rog să solicitati 

Companiei de apă dacă au ei proiecte, deoarece la strada Mihai Eminescu stiu 

sigur că au ei proiect în biblioteca companiei de apa si ar fi păcat să mai plătim 

noi incă o dată executia unui proiect tehnic, care deja este facut.” 

      Domnul primar Leonard Achiriloaei cere permisiunea președintelui de 

sedință de a răspunde domnului viceprimar care, din păcate, deși ar trebui, multe 

lucruri nu le stie. ”In biblioteca companiei dacă s-ar fi interesat ar fi văzut că nu 

există așa ceva. Pe lista de investiții aprobată in luna iulie era aprobată aceasta 

investiție pe strada Mihai Eminescu. Proiectele care sunt astăzi pe această lista 

de imprumut, le-am votat anterior, cu totii, pentru că sunt proiecte prioritare pe 

care compania nu le-a făcut pentru că aceste proiecte sunt obiective pe care noi 

le desfăsurăm prin proiecte europene. Acestea ar fi trebuit reparate de mult de 

către companie. Vorbesc aici de strada Sucedava, cartierul Petru Rares si altele. 

La fel strada Mihai Eminescu trebuia să fie in lista de investiții a companiei, noi 

trebuia să reparăm strada. Evident că nu a fost făcut. Despre alte lucruri vom 

vorbi si la sedinta de buget. Vreau să va spun că la Companie nu exista astfel de 

proiecte. Dacă le-ar fi avut bănuiesc ca le-ar fi făcut sau măcar ni le-ar fi dat 

nouă pentru a găsi finantare. Oricum știm că in fiecare an, compania trimite o 

listă de străzi cu prioritate pe care am putea interveni. Asa este strada 

Tineretului, o stradă cu cele mai multe avarii din municipiul Roman. Noi 

incercăm să suplinim această listă de subfinantare si aceasta listă de subinvestiții 

cu alocarea de sume din imprumut. Acestea au fost votate anterior, ne-am 

asumat ca prioritate pentru Roman si acum am venit cu aceste actualizări tocmai 

datorită calculelor anterioare a devizelor generale actualizate”. 
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 Domnul viceprimar Radu Constantin Samson face precizarea ca de la 

începutul anului s-a discutat cu compania despre strada Mihai Eminescu cât incă 

era pe lista lor de investiții si stie cu certitudine că există proiect. Mai face 

precizarea că nu tot timpul când un beneficiar face un proiect tehnic, îl si pune in 

practică. ”Să nu uităm că am plătit un proiect de 200.000 lei pentru un proiect 

pentru reabilitarea locuințelor din strada Fabricii”. 

 Domnul primar Leonard Achiriloaei ii răspunde domnului viceprimar că 

este in eroare pentru că nu este vorba de un proiect tehnic ci despre un studiu de 

fezabilitate. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 18 voturi 

”pentru” – unanimitate. 

 

 Nemaifiind alte intervenţii, dnul preşedinte Adrian Alin Tanase declară 

închise lucrările şedinţei. 

 

     Preşedinte de şedinţă                                          

     Consilier,                 Secretarul general al municipiului Roman 

      Adrian Alin TĂNASE                                     Gheorghe CARNARIU 


